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Исследование причин, побуждающих менеджеров заключать все больше и больше сделок M&A в условиях 
высокого риска неудачи, является объектом многочисленных научных работ. В данной статье рассмотрены 
различные мотивационные факторы для слияния и поглощения компаний на фармацевтическом рынке. Приве-
дены различные мнения относительно мотивов слияний и поглощений (mergers and acquisitions - M&A) и их 
классификации. Обзор научных работ позволил авторам выделить четыре основных мотива для слияния и 
поглощения фармацевтических и биотехнологических компаний. 
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ANALYSIS OF THE MAIN MOTIVES FOR MERGERS AND ACQUISITIONS  
IN THE PHARMACEUTICAL MARKET 
Investigation of the causes is encouraging managers to enter into more and more mergers and acquisitions (M&A) 

deals in conditions of high risk of failure, is the subject of numerous scientific actions. In this scientific article are 
considered various motivational factors for mergers and acquisitions in the pharmaceutical market. Bringing different 
points view on the M&A motives and their classification. In this overview of scientific publications, has allowed the 
author to highlight four main motives for mergers and acquisitions pharmaceutical and biotech companies. 
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